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	 12.	 Wir  der letzte Kunde  bedienen  um 19 Uhr
		
	 13.	 Milch  wir  nur  kaufen  dieser Bauer  bei
		
	 14.	Zuerst  wir  müssen  kennen lernen  die Meinung  der Experte
		
	 15.	� Der Wissenschaftler  halten  dieser Planet  das Leben  auf  unmöglich  für
		

	 1	 Przetłumacz podane zdania na język niemiecki.

	 1.	 Ten lekarz bada wszystkich pacjentów bardzo dokładnie.
		
	 2.	 Gdzie jest indeks (das Studienbuch) tego studenta?
		
	 3.	 Zapraszam dzisiaj mojego szkolnego kolegę do restauracji.
		
	 4.	 Opowiedz coś o życiu tego bohatera.
		
	 5.	� Stopa życiowa (der Lebensstandard) przeciętnego Francuza jest dużo wyższa niż Polaka.
		
	 6.	 Ta firma należy do znanego producenta komputerów.
		
	 7.	 Ten sklep walczy o każdego klienta.
		
	 8.	 Nasi sąsiedzi mają troje dzieci: jednego chłopca i dwie dziewczynki.
		
	 9.	 Prezydenta Francji wybiera się na 5 lat.
		
	 10.	� Chciałbym porozmawiać z panem Winklerem i jego asystentem o życiu studentów  

w Szwajcarii.
		

Odmiana mocna
Die starke Deklination
Do odmiany mocnej należy większość rzeczowników rodzaju męskiego i nijakiego; ponadto około 
30 rzeczowników (najczęściej jednosylabowych) rodzaju żeńskiego z przegłosem i końcówką -e 
w liczbie mnogiej (z wyjątkiem die Mutter i die Tochter, które otrzymują tylko przegłos), a więc między 
innymi: die Bank (ławka), die Frucht, die Gans, die Kraft, die Kuh, die Kunst, die Macht, die Maus, 
die Nacht, die Nuss, die Stadt,  die Wurst.
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Charakterystyczną cechą tej odmiany jest końcówka dopełniacza -(e)s dla rodzaju męskiego i nijakiego 
w liczbie pojedynczej. W liczbie mnogiej rzeczowniki tych rodzajów otrzymują w mianowniku końcówki 
-e, -er, -s lub nie mają końcówki. Często występuje przegłos.

Wzór odmiany mocnej
Maskulinum Neutrum Feminimum

Singular

N. der Schüler das Jahr die Tochter

G. des Schülers des Jahres der Tochter

D. dem Schüler dem Jahr der Tochter

A. den Schüler das Jahr die Tochter

Plural

N. die Schüler die Jahre die Töchter

G. der Schüler der Jahre der Töchter

D. den Schülern den Jahren den Töchtern

A. die Schüler die Jahre die Töchter

UWAGA
Większość rzeczowników jednosylabowych rodzaju męskiego i nijakiego otrzymuje 
w dopełniaczu końcówkę -es, zaś wielosylabowe z reguły tylko -s, np.:
der Film – des Film(e)s, das Hemd – des Hemdes, das Kind – des Kindes,  
der Mann – des Mannes,
natomiast:
der Garten – des Gartens, der Kaufmann – des Kaufmanns, der Vater – des Vaters

Wzór odmiany rzeczowników pochodzenia obcego  
z końcówką -s w liczbie mnogiej

Maskulinum Neutrum Maskulinum Neutrum

Singular Plural

N. der Chef das Kino die Chefs die Kinos

G. des Chefs des Kinos der Chefs der Kinos

D. dem Chef dem Kino den Chefs den Kinos

A. den Chef das Kino die Chefs die Kinos

Według powyższego wzoru odmieniają się, np.: das Auto, das Büro, das Café, das Detail, das Foto, 
das Hobby, das Hotel, der Klub, der Park, das Radio, das Restaurant, der Tipp.
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